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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE FONT DE LA GUATLLA 

 

Data: 6 de novembre de 2023, 18.00 h 

 

Lloc: Centre Cívic Font de la Guatlla, Carrer del Rabí Rubèn 22 

 

Presideixen el Consell: 

Sr. Raquel Gil,    Regidora del Districte de Sants-Montjuïc  

Sra. Àfrica Cardona,  Gerent del Districte de Sants-Montjuïc    

Sr. Lluís Maté,   Vicepresident del Consell de Barri de la Font de la Guatlla 

Sra. Maria Conesa,  Consellera del Barri de la Font de la Guatlla  

 

Consellers/es: 

Sr. Anna Trapero,   GMD BeC 

Sr. Verònica Vives,  GMD ERC    

Sr. Jofre Mont,   GMD TriasxBCN 

Sr. José Antonio Calleja, GMD PP 

Sr. Miguel Martínez,  GMD Vox   

 

Persones i entitats assistents: 

PACAME 

Associació de Comerciants Font de la Guatlla 

Salvem el Turó 

Plataforma Jardí de l’Estació 

AVV Font de la Guatlla 

Marea de pensionistes Font de la Guatlla 

 

Tècnics/ques municipals:  

Sra. Ariadna Ros,  Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del Districte de 

Sants-Montjuïc 

Sra. Amor González,  Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del Districte de 

Sants-Montjuïc 

Sra. Anna Serra,     Direcció de Democràcia Activa i referent de Participació al 

Districte de Sants-Montjuïc 

 

Total persones assistents: unes 70 aproximadament, de les quals registrades: 33 (12 

dones, 20 homes) 

 

Ordre del dia:  

1. Benvinguda 

2. Informe de la regidora 

3. Explicació del procediment d’elecció de la Vicepresidència i de la Comissió de Seguiment del 

Consell de Barri.    

4. Torn obert de paraules   
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1. Benvinguda 

 

Lluís Maté, Vicepresident del Consell de Barri, comença explicant que han passat una enquesta 

en el marc del Pla d’acció d’interculturalitat. Les enquestes es passen en aquest Consell i es té 

previst fer-ho també en properes sessions, així com en altres Consell de la ciutat i Audiències 

Públiques. L’objectiu de l’enquesta és disposar de dades contrastades del perfil de les 

persones que participen en els Consells de Barri i Audiències Públiques segons gènere, edat i 

origen i conèixer si són representatives del perfil de la població en el barri. A continuació cedeix 

la paraula a la Regidora de Districte. 

 

 

2. Informe de la Regidora.  

 

Raquel Gil, Regidora del districte de Sants Montjuïc, dóna la benvinguda i les gràcies a Lluís 

Maté per la lectura que ha fet de l’enquesta. Obre la seva intervenció fent referència a que és el 

primer Consell de mandat. La primera acció que es farà en aquest Consell és l’elecció de la 

vicepresidència. Exposa que vol començar fent una reflexió, i és que un Consell de Barri no és 

igual que una Audiència, les Audiències tenen com a objectiu donar resposta a queixes, en 

canvi, un Consell de Barri és un espai de participació que va més enllà de les queixes i hauria 

de permetre tenir una visió més estratègica del barri i aportar solucions compartides. Es fa 

referència a algunes queixes que ha rebut del veïnat: 

- La convivència i el civisme, i en com millorar-lo en sentit ampli. En la responsabilitat de 

l’Ajuntament del manteniment, neteja i reparació de l’espai públic. També veure l’ús que 

fa el veïnat fa dels espais i d’algunes queixes per actituds i comportaments incívics.  

- L’escola Muntanyeta, ha generat conflicte per algunes activitats i el soroll que 

provoquen. Es fa referència a les manifestacions i queixes que s’han produït a les 

xarxes socials en relació a l’activitat del voleibol el dissabte a la tarda. Aquesta activitat 

neix amb l’objectiu, per part de l’escola, de canalitzar determinats comportaments 

vandàlics que es produïen quan l’escola no tenia activitat. Han hagut moltes peticions 

de l’espai a l’escola per part d’entitats esportives i altres. L’escola ha tingut en compte 

la compatibilitat de les activitats amb el descans veïnat. En aquests moments s’està 

valorant pros i contres de l’activitat i veure que es pot millorar per la seva compatibilitat. 

- Es planteja l’impacte de les activitats amb el Poble Espanyol, en aquest sentit s’ha 

tancat una reunió amb la persona responsable del Poble Espanyol.  

- Pel que fa a la seguretat, es vetlla per la utilització de l’espai públic el qual requereix de 

seguretat per poder ser utilitzat. S’han fet dotacions extraordinàries al cos de Guardia 

urbana, en el últim mandat de 250 places. A finals d’any les persones que van aprovar i 

acabin la formació tindran destí. Hi ha un compromís de la Guardia Urbana que 

l’equipament nocturn que actualment és compartit amb Les Corts, quan hi hagi el 

desplegament, sigui exclusivament per Sants-Montjuïc. Permetrà que el seguiment de 

l’oci nocturn pugui ser més intensiu.  

- Algunes entitats han comunicat que en algun espais i cases més propers a la muntanya 

i a gent gran han hagut furts i robatoris i s’ha fet reforç amb guàrdia urbana i mossos 

d’esquadra per fer seguiment i minimitzar-los.  

- Una necessitat compartida amb tot el districte és la necessitat de més equipaments per 

la creixent activitat associativa del barri que requereix més espais. Construir 

equipaments és lent, té un impacte pressupostari important. S’està analitzant les 
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necessitats de quins es podran tirar endavant a través del PIM (Pla d’Inversió 

Municipal).  

A continuació presenta a Maria Conesa com a Consellera de Barri i a l’Àfrica Cardona com a 

Gerenta del Districte de Sants-Montjuïc. 

 

 

3. Explicació dels procediments d’elecció de la nova Comissió de Seguiment i 

vicepresidència del Consell de Barri. 

 

Pren la paraula Anna Serra, tècnica de Democràcia Activa i referent de participació al districte, 

qui recorda que com cada inici de mandat és necessari renovar els membres de la Comissió de 

Seguiment i la Vice-presidència del Consell de Barri i explica el procediment d’elecció i guia per 

la presentació de candidatures. 

 

Indica que el Consell de Barri és l’òrgan d’enfortiment comunitari i de participació política de la 

ciutadania en les qüestions que afecten el territori. Té per finalitat ser un canal de participació 

ciutadana en el desenvolupament de polítiques de proximitat i convivència i afavorir la cohesió 

social i la millora de la qualitat de vida. 

 

És un espai per debatre: 

 la identificació i priorització de les problemàtiques del barri. 

 la revisió de les polítiques públiques del barri. 

 propostes d’intervenció al barri. 

 

Forma part del Consell de Barri: 

 Entitats i associacions, grups o plataformes, ciutadans i ciutadanes, veïns i veïnes. 

 Presidència: Regidora o en qui delegui (Conseller) 

 Conseller/a de cada grup municipal. 

 

Cada Consell de Barri ha de constituir una Comissió de Seguiment. Recorda les funcions de la 

Comissió de Seguiment, indicant que les seves sessions són públiques i obertes, però només 

tenen dret a vot les persones que en son membre. Les funcions són: 

 Elaborar l’ordre del dia del Consell de Barri. 

 Garantir la redacció, enviament i publicació de les actes. 

 Fer el seguiment dels temes plantejats al Consell de Barri així com dels principals 

projectes en marxa al barri. 

 Elevar l’acord del Consell de Barri per incloure un punt a l’ordre del dia del plenari de 

Districte. 

 Convocar sessions i taules de treball per treballar assumptes que s’han de sotmetre a 

l’aprovació del Consell de Barri. 

 

Presenta el procediment d’elecció: 

 Presentació del procés al Consell de Barri 

 Presentació de candidatures, fins a 3 dies abans del proper Consell de Barri a l’espai 

del Consell de Barri a decidim.barcelona 

https://www.decidim.barcelona/assemblies/fontdelaguatlla/f/5764  

https://www.decidim.barcelona/assemblies/fontdelaguatlla/f/5764
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 Confirmació de candidatures, a la Comissió de Seguiment prèvia al primer Consell de 

Barri del 2024 (1er Tr 2024). 

 Votació de candidatures, 1er Tr 2024 al proper Consell de Barri. 

 

Continua explicant el procediment d’elecció de la Vice-presidència, explicant les seves 

funcions, i recordant que la persona candidata ha de ser un ciutadà o una ciutadana de 

consens, amb una trajectòria reconeguda, vinculada a la vida social o associativa del barri, 

segons estableix l'article 63 Reglament de Participació Ciutadana de l’Ajuntament de 

Barcelona. Recorda que és el nexe entre l’administració i el veïnat, modera el debat al Consell 

de Barri, i vetlla pel seguiment i el retorn dels acords i les interpel·lacions realitzades. 

 

Presenta el procediment d’elecció: 

 Presentació del procés al Consell de Barri 

 Presentació de candidatures, fins a 3 dies abans del proper Consell de Barri a l’espai 

del Consell de Barri a decidim.barcelona 

https://www.decidim.barcelona/assemblies/fontdelaguatlla/f/5763/  

 Confirmació de candidatures, Consell de barri 1er Tr 2024 

 Votació de candidatures, 1er Tr 2024 al proper Consell de Barri. 

 

Explica com presentar una candidatura: 

 Entrar a la web del Decidim.barcelona. S’ha d’estar registrat prèviament per poder 

entrar-hi. 

 Òrgans de participació: fixar-se que la sessió ha estat iniciada correctament. 

 Anar al calaix del Dte Sants-Montjuic. Barri de Font de la Guatlla. Cal escollir la 

pestanya per presentar-se com a candidata a vicepresidència o CdS. 

 

Assenyala que s’elaborarà un resum de la guia per adjuntar-la a les persones interessades. Si 

hi ha alguna persona que necessiti suport es pot adreçar a la tècnica de barri per rebre suport. 

 

S’obre un torn de paraules sobre aquest punt: 

 

Intervenció Resposta 

Ignacio, de Marea de pensionistes Font de la 

Guatlla), pregunta si en el cas de presentació 

d’una entitat es pot incloure més d’una 

persona, com a possible substitut en cas de 

necessitat. 

Anna Serra respon que en el cas de les 

entitats, la pertinença en la Comissió de 

Seguiment és de l’entitat, no de la persona. 

Per tant, si en alguna sessió no pot estar la 

persona representant pot estar una altra, en 

cas de vot ho farà el representant. 

Veí pregunta si es pot entrar a través del 

telèfon mòbil.  

Anna Serra respon afirmativament. 

 

Anna Serra indica que en el cas que algú faci la candidatura a la vicepresidència, es 

sobreentén que també participarà de la Comissió de Seguiment.  

 

Raquel Gil agraeix la intervenció de l’Anna Serra, i manifesta que si algú té problemes per 

inscriure’s que demani suport per resoldre-ho a la tècnica de barri, l’Amor González.  

 

https://www.decidim.barcelona/assemblies/fontdelaguatlla/f/5763/


 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveis a les Persones i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282       
 

 Acta del Consell de Barri de Font de la Guatlla. 6 de novembre de 2023 5 

També s’informa que en Leonard Ferran, membre de l’actual Comissió de Seguiment, s’ha ofert 

per ajudar a qui ho necessiti en la inscripció.  

 

Leonard Ferran indica que qui ho necessiti deixi el seu nom i contacte a l’Amor González i ell 

es posarà en contacte posteriorment amb la persona.  

 

 

3. Torn obert de paraules.  

 

Raquel Gil dona pas a les intervencions. 

 

Intervenció Resposta 

Jordi Andoll, de PACAME: 

 Fa referència que l’anterior regidor, 

Marc Serra, va manifestar que seria 

la legislatura de la Font de la Guatlla, 

i s’espera que compleixin aquests 

mandats, com actual president del 

Districte de Sants-Montjuïc. 

Manifesta que en les darreres 

legislatures la situació no ha canviat. 

No es fa ni un petit manteniment del 

barri. L’any que es van fer més 

inversions al barri és quan es va fer 

el tram de Sant Fructuós i segons les 

dades publicades per l’Ajuntament 

suposava un 0,32% d’inversió del 

pressupost del Districte. S’accepta 

que hi hagi un canvi de color polític 

en l’Ajuntament, però el compromís 

és de govern i administració. 

 Sobre l’escola Muntanyeta, fa anys 

que els veïns es queixen del soroll. 

Marc Serra es va comprometre a 

canviar-los al Pavelló Itàlia, perquè 

aquest espai no és un pavelló ni 

unes pistes d’entrenament. El veïnat 

que viu davant està molt cansat, 

arriben quan volen i surten entre les 

21 i 22h, quan l’horari és de 15h a 

20h. Quan es parla de negociacions 

entre els que generen el soroll i 

l’escola, mai es convida a participar 

als afectats. Això passa també amb 

el Poble Espanyol. Es reclama ser 

part indiscutible de qualsevol 

negociació. Es demana que s’aturi 

l’ús que se’n fa fins que no es 

Raquel Gil agraeix la presentació de 

PACAME i manifesta que ha tractat molts 

temes, que ara mateix no pot donar 

resposta. Hi ha temes que requereixen un 

abordatge de mandat. Caldrà trobar altres 

espais per treballar-los i de participació per 

arribar a compromisos i ser part de les 

solucions. Manifesta que hi ha temes que 

són legítims i altres no i, per tant, caldrà 

trobar solucions i compromisos. La Regidora 

valora que hem de ser conscients que vivim 

en una ciutat on viu molta gent i tothom vol 

fer activitats i cal compaginar diferents 

interessos. Es tracta que es pugui conviure 

amb equilibri entre totes les parts.  

 

S’exposa que hi ha una comissionada en 

aquest mandat únicament per civisme i 

convivència  que està començat a treballar 

amb els grups i es farà un procés de 

participació per trobar eines per l’ordenança 

de convivència, donant així resposta a 

qüestions que no existien quan es va fer la 

primera ordenança.  

 

Sobre el tema de les autoescoles, prenen 

nota i ho transmetran a Mobilitat. 

  

Sobre Gran Via, al Consell de Sants també 

va sortir la qüestió del carril bici i cal trobar 

una solució, perquè hi ha situacions que no 

estan ben resoltes. 

  

En relació amb els aparcaments, manifesta 

que es pot mirar de trobar-ne de preferència, 

tot i que l’Ajuntament no pot garantir a 

tothom que tingui un cotxe que tindrà un lloc 
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Intervenció Resposta 

resolgui el conflicte que hi ha amb 

els veïns.  

 La situació de cables elèctrics al 

barri és lamentable i caldria que 

l’Ajuntament ho solucioni. Es va dir 

al veïnat que Endesa no està 

obligada perquè és d’abans del 

1992. Es reclama que aquesta no és 

justificació i que en tot cas és 

l’Ajuntament qui ha de posar solució.  

No hi ha cablejat soterrat, tots estan 

penjant. Fa un any van haver 

d’intervenir bombers al C/ Amposta 

perquè hi havia cables que treien 

espurnes. És una situació molt 

perillosa  i es demana el soterrament 

del cablejat elèctric i de qualsevol 

subministrament i telefònic.  

 Pel que fa a l’asfaltat. Fa uns dies es 

va asfaltar parcialment o parxejar el 

C/ Rubén. Es pregunta i reclama 

perquè no es fa sencer. Va 

preguntar als operaris de l’obra que li  

van comentar que a Pedralbes es fa 

sencer. 

 Al C/ St. Germà nº5: es va estar 

treballant amb cables que estaven 

penjant en un edifici que fa un any 

que hi viu gent. És obra nova i és 

obligatori que els cables estiguin 

soterrats i no s’entén que es doni 

permís si els cables no estan 

soterrats.  

 Cantonada farmàcia: s’ha demanat 

insistentment que es posin fitons 

perquè no s’aparquin furgonetes de 

càrrega i descàrrega. Es manifesta 

que pot provocar incidents i 

accidents. 

 Es manifesta que aquest és un barri 

on tot l’any hi ha esdeveniments Es 

demana aparcament exclusius per a 

residents.  

 Neteja: es manifesta que s’han fet 

algunes petites actuacions al barri 

per aparcar. De fet, la tendència és que 

desapareguin els aparcaments lliures, ja que 

es requereix espai per altres necessitats. La 

intenció és buscar equilibris. A tota la ciutat 

aniran desapareixent els aparcaments lliures 

per compatibilitzar amb altres usos.  

 

Pel tema de la neteja, l’alcalde es va reunir 

amb les concessionàries de neteja per exigir 

que compleixin amb els contractes i s’ha 

multiplicat per tres el nombre d’inspeccions, 

per assegurar que els serveis són correctes. 

Quan l’inspector detecta alguna anomalia 

aixeca acta i hi ha la sanció corresponent. En 

el primer mes d’inspecció s’han detectat més 

de 2.300 incidències i obert procediments 

perquè no eren correctes i en els quals s’ha 

buscat solucions. En qualsevol cas, en la 

mesura que es vagin detectant llocs que no 

s’està fent correctament, es prendrà nota per 

traslladar-ho a l’àrea corresponent i millorar-

ho. 

 

Pel que fa al Pavelló Italià, si que inicialment 

s’havia observat com a possibilitat, però té 

un problema. És un edifici que es va 

construir a posteriori i en un espai amb 

categoria de zona verda i, per tant, està en 

situació d’irregularitat urbanística. La 

normativa s’ha endurit i, ara mateix, la 

normativa obliga a un procés d’enderroc. No 

es podrà fer la cessió per usos i adequacions 

de l’espai com s’havia. La solució que s’ha 

trobat és intermèdia. S’ha fet una cessió a 

les entitats de Poble-sec perquè facin 

entrenaments, però no es poden fer 

competicions, i no es pot cedir a més 

entitats. Per tant, no és una opció per 

traslladar l’escola Muntanyeta.  

 

El que es fa a l’escola Muntanyeta es fa a 

moltes escoles del barri i instituts per doblar 

usos. Miraran de trobar solucions 

intermèdies per minimitzar les molèsties. 

Entén que es una situació molesta, però que 

el fet de viure en comunitat suposa que hi ha 

activitats que generen incomoditats, i s’ha de 

trobar un equilibri, perquè som moltes 
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Intervenció Resposta 

com posar papereres, però hi ha 

carrers amb olor a orins i 

defecacions i vorals que no estan 

nets. Quan es neteja amb aigua es 

fa en ziga-zaga i sense suficient 

pressió i per tant, no serveix per 

netejar. Es demana una actuació 

més clara.  

 Fa anys que demanen parcs infantils 

i només s’ha posat un amb un únic 

gronxador. Declara que els infants 

se n’han d’anar al Parc de Joan 

Miró, a l’Espanya industrial, o a 

altres espais. 

 Autoescoles: es va demanar que el 

C/ Valls canviés la seva orientació 

perquè els professors posen als 

alumnes perquè es confrontin i veure 

com reaccionen. És una zona amb 

poca visibilitat i és un camí escolar, 

per seguretat cal trobar una solució 

perquè no passin per aquí. 

 Carrils bici de Gran Via: s’agraeix 

que s’hagin baixat les bicicletes a 

calçada, però hi ha un caos. Es 

produeix col·lapse a C/ Sant Germà i 

s’estén fins a Pl. Cerdà. La banda de 

muntanya, va bé perquè és ample, 

però a banda mar s’entra al túnel, i 

pels laterals entren els autobusos, i 

per als cotxes hi ha un cedeix el pas, 

per on també passen les bicicletes. 

El problema és que els autobusos no 

respecten i queden al mig i els 

cotxes volen entrar, quedant 

col·lapsats el C/ Sant Germà fins a 

St. Fructuós, i arriba fins a Pl. Cerdà. 

El cas és que queden tapades totes 

les entrades i sortides al barri, el que 

suposa un problema per al barri. 

Caldria tornar al que hi havia abans, 

i es proposa que entrin tots els 

autobusos per C/Mèxic i no per St. 

Germà. I que les bicis i autobús 

comparteixin carril, de C/ Mèxic fins 

a Pl. Espanya, i que la 

persones amb moltes necessitats i cal trobar 

acords sostenibles a llarg termini.  

 

Hi ha una necessitat de manteniment, en què 

s’ha reparat molt i cal més manteniment. 

Amb el Pla de Mandat caldrà analitzar que 

es pot fer en pavimentació, etc. i que 

beneficiï a barris on no s’ha fet tanta inversió 

en els darrers anys. 

 

Pel que fa al cablejat aeri i Endesa, a Horta 

s’està fent una prova pilot per eliminar els 

pals de cables i si funciona es traslladarà 

també a la Font de la Guatlla i a tots els 

barris de muntanya. S’estan buscant 

solucions per reduir els pals i cablejat aeri 

per reduir riscos i fer els carrers més 

accessibles i segurs.  
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Intervenció Resposta 

semaforització de Mèxic estigui més 

temps oberta. 

 El Parc de Montjuïc està molt 

descuidat amb talossos caiguts, el 

jardí botànic amb talossos caiguts. 

La Font de la Guatlla està 

abandonada amb els murs caiguts, 

ni pintada, etc.  

 Contaminació acústica i incivisme. 

És un problema important. Els 

escenaris aquest any no van estar a 

la Mercè i s’espera no tornin perquè 

el darrer any va haver vandalisme i 

un  assassinat. 

 Es demana convidar als afectats en 

el problema del Poble Espanyol. 

S’ha convertit en un parc temàtic on 

esdevé la ciutat dels festivals, i està 

al costat dels veïns. Es va redactar 

un acord que l’administració no 

s’està respectan. Es fan espectacles 

extraordinaris, potencia de música 

que excedeix els decibels legals. 

Guàrdia Urbana i agents cívics no 

tenen els recursos per abordar-ho.  

 Concerts a l’estadi: es denuncia que 

molts concerts com el de Beyoncé 

es van sentir fins al Masnou. Es 

pregunta perquè no es fan allà on no 

molestin o dins Palau St. Jordi i no a 

l’aire lliure. La Fira s’ha tornat el nou 

focus de festes. Per al Sònar han de 

marxar, i altres festivals, tots amb 

música matí, tarda i nit. Es pregunta 

quina obligació té el veïnat de viure 

amb tot això.  

Veïna: 

 Sobre el carril bici, manifesta que 

està mal gestionat. Hi ha el tema 

dels autobusos, i també sortides de 

pàrquing amb poca visibilitat perquè 

hi ha un aparcament de motos i no 

es veu si passen bicicletes, el que fa 

la sortida molt perillosa.  

Raquel Gil respon que li han arribat queixes 

al respecte i ho ha transmès a Mobilitat per 

trobar una solució. 
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 D’altra banda, s’han tret els cotxes 

de la Gran Via i s’ha fet un carril bici 

amb entrades i sortides que no estan 

ben senyalitzades.  

Federico Vega, veí, manifesta que en relació 

amb l’encreuament dels carrers Sant Germà 

i Gran Via, quan hi ha molt trànsit 

(habitualment), es generen taps i la 

contaminació acústica és important. Un 

exemple va ser el darrer divendres entre les 

07:30 i les 09:30 del matí, i des de les 15:00 

a les 18:30. Es demana una revisió urgent 

d’aquest tram i del carril bici, i que 

mentrestant s’incrementi la senyalització i 

presència de Guàrdia Urbana en els 

moments més conflictius.  

Raquel Gil indica que es parlarà amb 

Guàrdia Urbana i Mobilitat per donar una 

resposta a les peticions de Federico i Joan. 

Manifesta que sí es fan inspeccions però que 

sovint no van amb la celeritat que els veïns 

necessiten.  

 

Marisol Erika no està a la sessió. Se li 

respondrà per escrit.  

Joan Girona, veí: 

 Respecte el carril bici, fa un any es 

va dir que haurien solucions però tot 

continua igual.  

 Pregunta si se podria canviar la 

parada del 109, per evitar els taps en 

el gir a carrer Tarragona. Pregunta si 

tècnicament no s’ha vist aquesta 

problemàtica, que el bus gira i 

envaeix el carril bici. També reclama 

que els autobusos no respecten els 

semàfors al carrer de Sant Germà. 

 Passat el carrer de Sant Roc, en el 

costat muntanya, els vehicles 

estacionen i els ciclistes han de sortir 

de la seva calçada i pujar per la 

vorera per evitar riscos.   

Carles Rodríguez, en representació de la 

mancomunitat de veïns dels carrers Rabí 

Rubén, Valls i Chopin, que suma 119 

famílies): Denuncia que hi ha un prostíbul al 

carrer de Chopin nº 5, que s’anuncia per 

internet. Són cinc dones. Demana que el 

Districte faci el possible per eradicar aquest 

espai que se sospita que també és de venda 

de drogues. Estan al mig de tres escoles i un 

institut. La comunitat està mirant vies perquè 

Raquel Gil indica que s’ha parlat amb l’equip 

tècnic de Districte i hi ha dues qüestions: 

- La qüestió del contracte de la propietat. 

És la propietat qui ha de prendre les 

mesures. L’Ajuntament no pot obligar a 

rescindir un contracte entre privats.  

- La Guàrdia Urbana té coneixement i ho 

està investigant. Tanmateix, no pot entrar 

en el pis sense l’autorització d’un jutge. 

S’està recopilant informació perquè la 
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es pugui rescindir el contracte que tenen 

perquè marxin. Es demana a la Regidora la 

possibilitat d’accelerar la desaparició del 

contracte d’arrendament.  

 

Carles Moreno, President de la comunitat del 

C/ de Chopin 7, manifesta que alguns veïns 

han patit algunes agressions. També se 

sospita que hi ha menors prostituint-se. Es 

considera que és molt greu. 

justícia autoritzi una intervenció. 

Posa de manifest que és un tema que 

preocupa, des de la perspectiva del veïnat i  

perquè sovint són persones explotades de la 

pitjor manera. 

 

 

Alfredo Bou, veí: 

 Denuncia que dijous passat van 

atracar al seu fill a punta de ganivet 

al C/ Font Florida. Van portar la 

denúncia escrita a comissaria i els 

van dir que en aquesta zona s’estan 

produint molts atracaments. Es 

comenta que és una zona poc 

transitada perquè des d’Aigües de 

Barcelona estan realitzant unes 

obres i la zona és també molt fosca. 

 S’atribueix a que des que juga el 

Barça a Montjuïc al C/ Sant Fruitós 

cantonada amb C/ Antoni s’han 

carregat dos contenidors, dos cotxes 

i dues motos, en molt poc temps, 

coincidint amb que juga el Barça. Es 

considera un problema de seguretat 

ciutadana.  

 Una altra conseqüència de les obres 

del C/ Font Florida és que estan 

traient totes les places 

d’aparcament. Pregunta si és 

necessari tancar tot el carrer o es 

podria obrir una part i que es pugui 

aparcar. 

Raquel Gil manifesta que han rebut avís 

d’aquestes circumstàncies i s’ha parlat amb 

Guàrdia Urbana, perquè hi hagi més 

presència en aquests espais. Es posa en 

relleu que segurament és la suma de 

diverses situacions de caràcter urbanístic, 

també d’il·luminació. Caldrà fer un 

replantejament, si es pot canviar el tipus de 

llum, etc.  

 

Es preguntarà a l’empresa de les obres per 

veure si cal que estigui tot tancat i millorar la 

circulació en el carrer i que no sigui una 

ratonera. 

 

S’està valorant en una comissió quins són 

els impactes de la presència del Barça. Es 

posa l’exemple de quan va haver la 

Champions a Poble-sec i  es va treballar 

amb la Guàrdia Urbana i també amb el Barça 

perquè parlessin amb els equips de què es 

pot fer i que no. Es pren nota per veure quin 

és el marge de millora, malauradament quan 

es mou tanta gent és més probable que 

passin coses. 

 

. 

Raphael Chambat, veí, manifesta en relació 

amb el carrer de Font Florida que s’ha 

eliminat tot l’aparcament a causa de les 

obres. També s’ha fet a carrer de les 

Matemàtiques i a carrer Trajà i Mandoni. Es 

reclama que hi ha persones que necessiten 

el vehicle per treballar. Tampoc hi ha accés a 

aparcament privat. Es demanen solucions. 

Josep M. Borell, veí, manifesta que van tenir 

una intrusió en el C/ Font Florida. Com a 
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veïns van descobrir que havien hagut altres 

intrusions. Van enviar 50 signatures a 

Mossos, Districte i Guàrdia Urbana i agraeix 

la rebuda per part de les institucions. Vol 

deixar constància que són un sector 

vulnerable i que es necessita l’ajuda de les 

administracions. Es constata que el C/ de la 

Guatlla també s’ha tornat insegur, quan no 

ho era. Es demana alguna acció per 

resoldre-ho. 

Àngels Horrillo, veïna: 

 Reitera el seu acord amb el que ha 

manifestat anteriorment en Raphael 

Chambat pel que fa als aparcaments 

i amb les altres intervencions, ja que 

li van cremar el cotxe. Manifesta que 

si no es volen cotxes a la ciutat no 

s’haurien de vendre cotxes.  

 D’altra banda, l’autobús 109, que va 

a Manso i l’Hospital Clínic, triga entre 

15 i 17’. Es troba que no té cotxe, no 

pot aparcar i el bus no funciona, 

demana què és pot fer. 

 Al projecte Magòria hi ha places 

d’aparcament, però al darrer Consell 

de Barri es va dir que eren per al 

sociosanitari i per al camp de futbol. 

Pregunta si es poden fer per als  

veïns, i si es podrien fer soterrats. 

 Pel que fa a la inseguretat, va patir 

un intent d’atracament a Gran Via 

quan entrava a casa seva, però va 

ser fallit per l’actuació d’uns veïns.  

Raquel Gil, en relació amb l’aparcament, ho 

han preguntat i encara no han rebut resposta 

dels que van a la Magòria. A part del 

sociosanitari també hi haurà un CUAP i no 

caldrà anar a Manso. Pel que fa a la Magòria 

hi ha una part que depèn de l’Ajuntament, 

pel que fa a la modificació del planejament 

urbanístic i que es va fer al darrer plenari. 

Per l’equipament municipal s’ha demanat a 

BIMSA que faci el projecte executiu. Pel que 

fa al sociosanitari i el CUAP depenen de la 

Generalitat, qui no han anat amb aquest 

acord.  En l’última sessió bilateral on també 

es van acordar cessions d’espais, del metro 

de Sants no hi havia compromís 

pressupostari i de temps. S’espera que a la 

propera reunió bilateral puguin tenir-ho.  

 

Preguntaran a TMB sobre la freqüència 

d’altres autobusos 

Gemma  Vicent, veïna: 

 Exposa que ha rebut un correu de la 

Raquel Gil, en el qual hi ha coses 

que no li queden clares.  

 Explica que s’han fet obres al pati i 

s’ha aconseguit un espai perquè els 

infants tinguin més elements 

sensorials i sigui  dinàmic. Exposa 

que els infants criden molt per als 

veïns que estan al davant.  

 Pel que fa als actes vandàlics,  

Raquel Gil respon que l’escola no es 

propietat de l’Ajuntament. Qui té la 

possibilitat de fer la gestió cívica de l’escola 

és la directora.  L’Ajuntament pot buscar 

solucions i vetllar perquè es respecti la 

normativa municipal. Com a Ajuntament 

poden fer intermediació i buscar solucions, 

però no saltar-se la normativa.  

 

La decisió de l’activitat és de l’escola i no de 

l’equip de convivència. Caldrà veure si 

passen dels decibels que la llei permet. 
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considera que no es necessita 

voleibol com a activitat perquè no hi 

hagin actes vandàlics. En canvi, es 

necessiten mesures modernes, com 

són càmeres i alarmes. No cal 

persones fent activitats per evitar 

actes vandàlics.  

 Indica que la tècnica de barri va 

comunicar que la directora estava 

molt contenta amb l’ús social. 

Entenen que com que la directora en 

forma part, dirà que està molt 

satisfeta perquè és qui lloga l’espai, 

però no s’ha convocat al veïnat per 

contrastar les opinions. Tenen més 

de 30 signatures de veïnat  

demanant prendre mesures 

cautelars per parar el soroll d’una 

activitat en què cada 30’’ sona un 

xiulet. Amb les finestres obertes, es 

fa insuportable. Manifesta que 

consta que van parlar amb els veïns 

i es demana amb quins veïns van 

parlar. Es reclama dret al descans i 

aquesta activitat esportiva no es 

compatible amb el descans dels 

veïns. Comenta que a més a més 

l’activitat és per a persones que 

venen de Sant Andreu. 

 Esperen que quan s’hagin de fer 

reunions amb l’equip de convivència 

es convidi també als veïns. Es 

reclama que si és molest es pot 

parlar amb el consorci. 

 Pregunta perquè li paguen 200€ a 

l’escola, i fan un ús mercantilista. 

 

 

Es manifesta que la Generalitat permet 

aquest pagament.  

Victoriano Sánchez, veí: 

 Pel que fa a la parada de Pl. 

Espanya, es comenta que els 

autobusos van molt ràpid i que si 

venen dos o tres de l’aeroport, 

s’acumulen i s’ha d’anar corrents a 

buscar-lo. En algunes situacions 

alguns autobusos no paren perquè 

Raquel Gil indica que aviat entrarà en vigor 

la llei de terrasses. 

 

Es pren nota sobre la manca de visibilitat del 

C/ St. Fructuós 53. 

 

S’està estudiant una proposta per crear una 

estació per als autobusos que no són de línia 

regular. Seria soterrat i permetria 



 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveis a les Persones i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282       
 

 Acta del Consell de Barri de Font de la Guatlla. 6 de novembre de 2023 13 

Intervenció Resposta 

no hi ha lloc, com ha estat el cas del 

91 que passa cada mitja hora. 

 Al C/ Reixí, quan talla a Maria 

Cristina els autobusos els desvien 

pel C/ Mèxic. En el gir hi ha autocars 

que no poden girar, ni camions, 

taponant tot el lateral de la Gran Via. 

Aquesta situació genera col·lapse de 

tràfic i de cotxes tocant el clàxon. 

S’expliquen situacions de perill per 

als vianants, provocat per la invasió 

del pas de vianants per part dels 

vehicles. 

 Manifesta que el Sr. Collboni va dir 

que el Pg. de Zona Franca està molt 

mal fet i es remarca que aquest 

també. 

 Davant de Forns Rovira hi ha pas de 

vianants amb poca visibilitat i sovint 

la gent gran es troba el vehicle a 

sobre quan està travessant. Al C/ 

Sta. Dorotea tampoc hi ha visibilitat. 

 S’apunta que el jardí vertical és molt 

maco, però els seients no tenen 

ombra.  

 A l’escola Magòria, diu espai sense 

fum i al costat hi ha una terrassa 

d’un bar on hi ha fum. 

 D’altra banda, es matisa que enlloc 

posa que s’hagi de posar la mà 

perquè pari l’autobús i els 

conductors afirmen que no paren si 

no els hi senyalen amb la mà. 

 L’autobús 23 triga molt pels 

semàfors i el trànsit. 

descongestionar aquell espai. 

 

Es passarà nota a TMB d’aquests 

problemes.  

 

 

Carme Balona, veïna: 

 Quan van del C/ Creu Coberta al 

Mercat, a l’alçada del tres-cents i 

escaig de Gran Via, a l’alçada del C/ 

Sant Germà, hi havia dues cadires i 

un banc i creu que per demanda de 

l’hotel, els ho van treure. S’apunta 

que els hi anava molt bé a la gent 

Maria Conesa respon que es pren nota de la 

demanda dels bancs. Indica que hi ha gent 

que es queixa de que hi ha molts bancs i 

se’n fa un mal ús. S’està pendent d’un estudi 

i donaran resposta a la demanda. 
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gran per poder descansar abans de 

pujar el C/ St. Germà.  

 Fa molt de temps que demanen un 

autobús de barri 

Veí, sobre la intervenció anterior, indica que 

les cadires que van treure, les van posar a 

Gran Via 320 

Alex Casero, de Salvem el Turó: 

 Explica la situació del Turó de Font 

de la Guatlla. Estava afectat pel pla 

urbanístic del 1976. Després d’una 

lluita llarga, fa uns 6 anys els hi van 

comunicar que s’havia salvat el Turó 

i que arreglarien els parcs, farien 

habitatges, etc. Van esperar que la 

Generalitat ho validés i des 

d’aleshores no ha passat res. Fa 50 

anys des de l’afectació, que ha 

afectat la vida de moltes persones. 

Reclamen que tenen una solució, el 

pla, que no s’aplica i reclamen que 

es posi en marxa el pla. Això 

permetria resoldre un problema 

històric d’abandonament. Pregunta si 

hi ha una “dejación de funciones” 

deliberada per part de l’administració 

i per això no s’actua. A aquesta 

situació cal sumar les molèsties 

generades per altres situacions de 

l’entorn, com les del Poble Espanyol. 

 Al C/ Gessamí hi ha cotxes mal 

aparcats, a sobre la vorera. S’ha 

denunciat i segueixen aparcats, els 

mateixos cotxes amb total impunitat. 

Deixen el carrer col·lapsat de tal 

forma que no poden entrar 

ambulàncies, ni bombers. Es 

denuncia la situació de terrasses al 

mig i cotxes mal aparcats.  

 Es considera que tot això passa 

perquè la zona està abandonada. Es 

valora que si fos una zona digne, tot 

això no passaria igual que ara.  

Aquesta situació la pateixen bona 

part del veïnat dels voltants.  

Raquel Gil dona resposta donant la raó en 

què hi ha un manca de manteniment i que 

cal trobar solucions. Manifesta que els 

terminis de l’administració són desesperants, 

i que fer qualsevol obra requereix d’un 

procés que triga.  

 

El compromís és mantenir l’espai de diàleg i 

avançar en el tema, però no pot 

comprometre’s més enllà. Fer un 

planejament realista amb dotació 

pressupostària, inversions, etc. Però, 

solucionar-ho requerirà temps.  

 

Ha d’haver un canvi en l’abandonament que 

s’ha de començar a observar en pocs 

mesos. 

 

Denuncia que no es poden afirmacions en 

relació a la “dejación” de funcions. Els 

funcionaris fan la seva feina, amb menys o 

més encert. 
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Pilar Matamoros, veïna: 

 Ratifica el que s’ha dit anteriorment.  

 L’empresa que fa les obres no va 

avisar amb cartelleria i les grues es 

van dur els cotxes. 

 Exposa la inseguretat del barri amb 

l’atracament que va patir la seva 

sogre. 

 A les escales des de St. Fructuós a 

Font Florida es demana una rampa 

per poder pujar. Les voreres estan 

molt malmeses.  

Raquel Gil respon que es pren nota de les 

intervencions i es revisaran.  

 

 

Cristina Montpelló, veïna del C/ Trajà i Font 

Florida: 

 Manifesta que hi ha un excés de 

coloms. Hi ha la residència de la 

Font Florida, i el terrat que havia de 

ser zona  verda s’ha convertit en un 

niu d’excrements i coloms. 

 Cada vegada que es fa una neteja 

del talús de l’Escola Municipal Pau 

Vila es tallen unes canyes que no es 

recullen i generen brutícia amb 

plagues d’insectes i rates. 

Raquel Gil respon que es pren nota i es 

revisarà. 

 

 

Ignacio, de Marea de Pensionistes Font de la 

Guatlla Magòria 

 Reflexiona sobre les dificultats del 

barri quant a inversió, elevada 

presència de gent gran, falta 

d’equipaments i deficiència del 

transport públic. 

 Generen molèstia els comentaris de 

passar els comentaris a TMB, valora 

que sembla que estiguin per sobre 

dels polítics. Afegeix que no és 

suficient amb passar la nota. 

 Pregunta si amb el nou mandat el 

nou equip de Govern té planificada 

alguna situació per incidir sobre 

aquestes necessitats endèmiques. 

Raquel Gil respon que el barri de Sants-

Badal també és petit i tenen una reivindicació 

similar, no són problemes només de la Font 

de la Guatlla.  

 

Des de l’Ajuntament es pregunta a TMB i en 

funció de la resposta s’analitzen quines vies 

tenen per millorar. Assenyala que no podran 

fer tot, però si millorar algunes coses.  

 

S’intentarà que els pressupostos municipals 

siguin el més justos possibles. 

 

En Lluís Maté es compromet a mantenir al 

veí informat de les novetats del barri. 
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Sense més intervencions, Raquel Gil agraeix la participació i tanca la sessió 

 

Signat: 

 

 

 

 

           

    

 

 

Raquel Gil Eiroá                                                                     Amor González 

Regidora del Districte                                                           Secretària del Consell 
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